
Ecser Nagyközségi Önkormányzat lapja    a  XXX. évfolyam 5. szám. 2023. május 26.yzzzaaaatttt llaapppppppjjjjjaaa    XXX. évfolyyyyyaaamm 5. 
Honlap: www.ecser.hu

Sikeres volt a Laky 
SakkbajnokságSakkbajnokság Cikk: 2. oldal

Cserfa_2023_május_03.indd   1 2023. 05. 21.   8:34:48



2 Cserfawww.ecser.hul 2023. május 26. Közügyek

Kiírták a „Szép kert, tiszta környezet” pályázatot

Sakkverseny az iskolában
Több, mint 90 indulóval az idén is 
megrendezték a Laky Sakkbajnoksá-
got. A képek is azt tanúsítják, milyen 
nagy volt az érdeklődés. Hét település 
diákjai mérték össze tudásukat május 
6-án, szombaton.

A versenyre érkezőket kultúrális 
műsor várta, majd Gál Zsolt polgár-
mester és Gyömbér Tamás, a Budapes-
ti Sakkszövetség főtitkára üdvözölte a 
megjelenteket. Ezután Kiss Katalin is-
kolaigazgató és Kunné Kántor Katalin 
tanárnő, szervező ismertette a ver-
sennyel kapcsolatos tudnivalókat. 

Nagy sikert aratott az iskola belső 
udvarán lévő egyedi, kültéri sakk-
készlet is.

A versenyzők egyik része az isko-
la ebédlőjében kapott helyet. Még a 
sakkóra kezelésének is szigorú sza-
bályai voltak 

Kunné Kántor Katakin főszervező tá-
jékoztatóját tartja. Mellette Gál Zsolt 
polgármester és Gyömbér Tamás, a Bu-
dapesti Sakkszövetség főtitkára.

Az önkormányzat képviselő-testületének 
áprilisi soros ülésén meghívottként részt 
vett dr. Csipler Norbert, a Monori Rend-
őrkapitányság vezetője, Rodák Gábor, a 
maglódi rendőrőrs őrsparancsnoka, Gö-
rög Zsolt, az Ecseri Sport Egyesület elnö-
ke, Losonci László, a Vecsési Járási Hivatal 
vezetőhelyettese. 

A testület elfogadta a Monori Rendőr-
kapitányság, az Ecseri Sport Egyesület, a 
Vecsés és Környéke Család- és Gyermek-
jóléti Szolgálat és a Gyömrői Szociális 
Szolgáltató Központ 2022. évi tevékenysé-
géről szóló beszámolóját. A testület pályá-
zatot hirdetett Ecser kulturált települési 
környezetének fejlesztése céljából a „Szép 
kert, tiszta környezet” díjra. Határoztak a 
képviselők, hogy az ecseri Cserfa Kuckó 
Óvoda óvodavezetői állásának betöltésére 
a testület nem kíván pályázatot kiírni. 

Megalkotásra került a helyi önkor-
mányzat szociális tüzelőanyagtámogatás 
igénylésének szabályairól, valamint a te-
metőről és a temetkezésről szóló önkor-
mányzati rendelet módosítására vonatko-
zó önkormányzati rendelet. A testület az 
összes táborozó 
gyerek költsé-
gét csökkentet-
te és ezen kívül 
támogatta a 
Laky Ilonka Ál-
talános Iskola 
d i á k ö n k o r -
m á n y z a t á t , 
amely a rászo-
ruló gyerekek-

nek további tá-
mogatást tud 
így nyújtani. 
Egyúttal felha-
talmazást ka-
pott a polgár-
mester az új 
sportpályához 
további terület 
vásárlására, il-
letve szintén 
kapott felhatal-
mazást a pol-
gármester az új 
sportpálya és 
közösségi tér 
kialakítása ta-
nulmányterve-
inek elkészíté-
sére, környezeti 
hatásvizsgálat 
készítésére. 

Öt éves idő-
tartamra ka-
pott megbízást 
az Ecseri Ön-
kor mányzat i 
Konyha vezetői 
feladatainak el-
látására Föld-
váryné Marti-
novics Mónika. 
Összeg biztosí-
tásáról döntöttek a képviselők a település 
útjain szükséges kátyúzási munkálatok el-
végzésére, valamint az új sportpálya terve-
zési költségeinek fedezésére. Az ülés során 

elfogadásra került a polgármesteri beszá-
moló. A napirend keretében beszámolt a 
polgármester egyebek mellett az új játszó-
téri elemek telepítésének befejezéséről és a 
folyamatban lévő ügyekről.  Görög Zsolt

 dr. Csipler Norbert, a Monori Rendőrkapitányság rendőralezredese és 
Rodák Gábor, a maglódi rendőrőrs őrsparancsnoka kiegészítést fűz az 
előterjesztéshez 

A képviselő-testület a rendőrség vezetőjének szóbeli kiegészítését hallgatja
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Bővült az leendő sportpálya földterülete

Úrnapi körmenet 2023
Az idén június 11-én lesz Úr napja. Az ün-
nepi szentmise rendhagyó módon este 6 
órakor kezdődik. Virágszőnyeges úrnapi 
körmenetünk kb. este 7 órakor halad a 
szokott útvonalon – a patakparton – mely-
re szeretettel vár mindenkit az ecseri ró-

mai katolikus egyházközség. A virágsző-
nyeg elkészítéséhez virágokat szívesen 
fogadunk az ünnep reggelén a templom-
hoz, illetve a Búdkához. Aki segíteni sze-
retne a szőnyeg elkészítésében, szeretettel 
várjuk délután fél kettőtől.

Készül a virágszőnyeg 2022-ben

Sikerült továbblépni az új sportpálya kialakítá-
sával. Újabb földterületet vásárolt hozzá az ön-
kormányzat, ezzel már közel nyolcszor akkora 
áll majd rendelkezésre, mint az eddigi terüle-
tünk. (Továbbra sincs tervben a régi pálya érté-
kesítése.) Szeretnénk minél többféle sportolási 
igénynek megteremteni a lehetőségét, ehhez 
keressük még a forrásokat. Első lépésben a te-
rület rendezése kezdődik el, illetve a körbeke-
rítése. Megbízást adott a képviselő-testület 
arra, hogy az előzetesen elvégzett környezeti 
hatástanulmányt részletesen dolgozzuk ki, 
vizsgáljuk a talajvizek kérdését és a természetes 
élőhelyek kérdését is, kiemelt figyelemmel a 
Merzse mocsár védelmére. Ezek a munkálatok 
elkezdődtek. 

Érdekesség, hogy a XVII. kerület szintén el-
indított egy egyeztető folyamatot, amely a 
Merzse mocsár megmentésére irányul, ehhez a 
kezdeményezéshez csatlakoztunk pár hónapja. 
Rendszeresen megbeszélések zajlanak a repü-
lőtér, a környezetvédők, az önkormányzatok 
között. Ebben az ügyben voltunk a Kormány-
hivatal vezetőjénél is tájékozódni. A tervezés a 
két területen azonos célokat is figyelembe tud 
venni, bízom benne, hogy ez a munkánk nem 
lesz hiábavaló. Évek óta azzal küzdünk, hogy a 
fejlesztések vegyék figyelembe a település érde-
keit. Gyakorlatilag olyan kéréseket fogalma-
zunk meg és veszünk bele a helyi szabályozása-
inkba, ami biztosítja a lakott részek és a 

gazdasági részek erdővel történő elválasztását. 
Sajnos ez a 2006-ban elkészült Település 

Szerkezeti Tervek elkészítésekor nem volt 
szempont, így most utólag kell (kellene) az in-
gatlanok tulajdonosaival elfogadtatni. A fel-
adat nehéz, és a gazdasági érdekek nem min-
denben engednek teret a kívánságainknak, de 
mindent megteszünk a lehető legjobb ered-
mény elérése érdekében. Ezekről a munkákról 
rövidesen beszámolok. 

Az ipari területeinken az építkezések zajla-
nak. Elkezdődött a VOLVO beruházása is. A 
területet évekkel ezelőtt megvásárolta a cég, 
erről akkor beszámoltam, most jutottak el odá-
ig, hogy az építkezés is elindulhat. Várhatóan 
jövő év közepén kezdik meg a tevékenységü-
ket. A VOLVO területe a régi vecsési út bal ol-
dalán található, a körforgalomnál. 

A WABERER’S vagy VSZL beruházás már 
elkezdődött, ahogy erről az előző Cserfa szá-
mokban már írtam. Felvettük a kapcsolatot a 
cég helyi vezetőjével, abban állapodtunk meg, 
hogy bár nem kötelezi őket semmi, azért folya-
matosan tájékoztatnak az építkezésről, ezeket 
amint rendelkezésemre állnak, közzé fogom 
tenni. A JYSK körforgalom építése zajlik, az ezt 
megelőző munkák végére értek. A kivitelezők 
türelmet kérnek az építés idejére. Az önkor-
mányzat is végzi a fejlesztéseket, a játszótéri 
elemek a Szent Antal utcai és a Tölgyfa utcai 
játszótéren telepítésre kerültek, a műszaki át-

adás is lezajlott, a 
gyerekek már bir-
tokba is vették. A 
Mini bölcsőde épí-
tése folyamatban 
van, már áll az épü-
let és a tetőszerkezet 
is rajta van. Szilágyi 
Károly alpolgármes-
ter úr folyamatosan 
ellenőrizi a munká-
latokat, a megbízott műszaki ellenőr mellett. 
Elkészült és átadásra került az iparterületen a 
Bekötő dűlő betonozása, a Tó dűlő kiszélesíté-
se, ezzel párhuzamosan rövidesen elkészül a 
horgásztó új kerítése is. Igyekszünk a nehéz-
gépjármű forgalmat kiterelni az Ady Endre ut-
cáról, sajnos még nincs sok lehetőségünk, csak 
a cégek belátásában bízhatunk, de a makadám 
jellegű út már rendelkezésre áll. 
    Közbeszerzés került kiírásra 4 db utca burko-
lására, ezekről a pályázatok lezárását követően 
beszámolok. Elkészültek a tervek a 2 db gya-
logátkelőhely kialakítására (a Szent István utca, 
Rákóczi utca kereszteződésében és a templom 
előtt), az engedélyezés zajlik, bizakodó vagyok, 
hogy ezeket is idén meg tudjuk építeni. 
Mindenkit arra bíztatok, hogy induljon el a 
„Szép kert, tiszta környezet” pályázatunkon.

Gál Zsolt polgármester

Mint már korábban hírül adtuk, különle-
ges projektnek voltak résztvevői az iskola 
tanulói. 

Bár Ecser falusi környezetben van, 
azonban a lakosság nagy része már inkább 
a városi külterületek életét éli. Nagyon ke-
vesen gazdálkodnak, tartanak állatokat, 
ezért merült fel az ötlet, hogy sok tanítvá-
nyunk talán semmit nem tud a keltetésről. 
Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani 
a Héjja és Sárközi családnak, akik támo-
gattak bennünket és keltetőgéppel, tojá-
sokkal és tapasztalataikkal hozzájárultak a 

projekt sikeréhez! Így került a keltetőgép 
tojásokkal megrakva az iskolába. Vala-
mennyi osztály sorra került a megfelelő 
körülmények biztosításában. A keltetési 
napló alapján figyelni kellett a hőmér-
sékletet, a páratartalmat, a tojásokat 
szellőztetni és vízzel spriccelni kellett. A 
legfontosabb szakértelmet és tanácsot a 
tojások igazi őrzője, Rebeka és Ráhel 6. 
b osztályos tanulók adták. Ők valameny-
nyi osztálynak elmondták otthonról ho-
zott ismereteiket, segítették az osztályok 
munkáját. A tojások lámpázásával válo-

gattuk ki a „magos” tojásokat. 
Hétvégére Srobár Virág tanárnő vette át 

a „tyúkanyó” szerepét. Nagy izgalommal 
vártuk a csibéket, így a sárga pólós csibe-
váró táncnak óriási sikere volt. Hamar el-
telt a 21 nap, öröm volt látni tanár-diák 
izgatott arcát a tojásrepedések, csőrök, lá-
bak megjelenésekor. A csipogások és a 
tündéri pelyhes kis csibék valamennyiünk 
szívét megdobogtatták. Fantasztikus volt 
átélni, mennyire elvarázsolt mindenkit a 
„születés” pillanata. Ez igazi élménypeda-
gógia volt!!!!                 

 Pappné Horváth Katalin

Csibeprojekt a Lakyban
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Ecseren nyitották meg 
a Tájházak Napja országos rendezvényét
Jelentős eseménynek adott otthont az ecse-
ri Tájház április 22-én és 23-án. Itt került 
ugyanis megrendezésre a Tájházak Napja 
országos rendezvény nyitóprogramja. 

A kétnapos ünnepségen nyitóbeszédet 
mondott Dr. Bereczki Ibolya, a Tájházszö-
vetség elnöke, aki egyben a szentendrei 
Skanzen főigazgató-helyettese is. Az ese-
ményt szintén megtisztelte jelenlétével Dr. 
Király Katalin, a Magyarországi Szlovákok 
Kulturális Intézetének igazgatója. 

A nyitórendezvény alkalmából láthatta 
a közönség a világhírű Ecseri lakodalmast, 
amit most az eredeti koreográfi ájában ad-
tak elő a Petruska és a Zeleny néptáncosai. 

Aszódi Csaba András, az Ecseri Szlovák 
Önkormányzat elnöke ismertette e táncmű 
világsikerének történetét, majd pedig el-
mondta, hogy több, mint húsz éve állítot-
ták először színpara úgy a darabot, hogy az 
eredeti, régi táncokat felhasználták benne – 
természetesen szakember által összeállítva 
ezeket a motívumokat. Így született meg a 
régi, eredetileg három napos lakodalom tö-
mörített változata tizenegy percben. 

Az 1940-es években Rábai Miklós irányí-
tásával került összegyűjtésre az anyaga, s az 
abból megal-
kotott tánc az 
Állami Népi-
együttes elő-
adásában vált 
világhírűvé. 
1 9 5 3 - b a n 
pedig fi lmet 
is készítettek 
belőle, amit 
többek kö-
zött ecseri 
helyszíneken is forgattak, ecseriek statisz-
tálásával és az Állami Népiegyüttes profi  
táncosainak előadásával, magyar nyelven. 

Az ecseriek pedig úgy gondolták, hogy 
a dallamokat, népszokásokat összegyűjtik 
és egy rövidített koreográfi ába összeszedve 
előadják, őseik hogyan énekeltek, táncoltak 
régen. Ez a produkció pedig mintegy húsz 
éve készült már el – ám csak nagy ünnepi 
alkalmakkor veszik elő és mutatják be. 

A jelenlegi Tájházak Napja pedig egy 
olyan esemény, amit érdemesnek tartottak 
arra, hogy ismét műsorra tűzzék - mégpe-
dig közösen, mindkét tánccsoport közre-
működésével. 

Az előadás igen nagy közönség előtt 

zajlott, s mindenki megnézte, aki csak tu-
domást szerzett róla. Ez azt mutatja, hogy 
az ecserieket igencsak érdekli, ami annál 
is inkább így van, mert csak ritkán láthat-
ják. Így aki kíváncsi volt rá, az eljött. Kü-
lön öröm volt látni, hogy sok fi atal van a 
táncosok között. Ez pedig igen örvendetes 
körülmény, hiszen azt mutatja, hogy őket is 
érdekli a néptánc. Emellett van helyi gyerek 
néptánccsoport is, ők azonban most nem 
voltak láthatóak, ám ők is folyamatosan, 
heti rendszerességgel próbálnak. 

Az ecseri néptánccsoport egyébként 
1945 óta folyamatosan működik, az em-
berek egymást hívják, bátorítják, hogy 
csatlakozzanak. Így mindig több generáció 
táncol együtt, amihez az újonnan érkezők 
csatlakoznak. A néptánc ezért nemcsak a 
hagyománynak, de a helyi ecseri öntudat-
nak is egy meghatározó eleme. Az emberek 
úgy érzik, hogy tartozniuk kell a néptánccso-
porthoz és hogy az Ecseri lakodalmast tudni 
kell. Nagyon valószínű, hogy azok között, 
akik kilátogattak a mostani nyitónapra nem 
volt olyan ember, aki nem öltötte volna még 
magára az ecseri népviseletet. 

A település mondhatni testközeli szom-
szédságban van a fővárossal, így annak 
elszívó, asszimilációs hatása nagyon erős. 
Emellett a mai modern világ mindenféle, jó 
és rossz hatásai egyaránt kihatnak Ecserre 
és néptánckultúrájára is. Ezért különö-
sen nagy boldogságot jelent Aszódi Csaba 
András számára minden olyan fi atal csatla-
kozása a néptáncegyütteshez, aki ezt a helyi 
értékrendet magáénak érzi. Így nyílik lehe-

tőség arra, hogy tovább tudják fenntartani 
ezt a hagyományt és a szokásaikat. 

Sajnos egy halottja is van már a nép-
tánccsoportnak, akire minden fellépés al-
kalmával emlékeznek, hiszen nem olyan 
régen ment el közülük, ráadásul fi atalon. 
Nagyon hosszú időn keresztül ő, Viki volt a 
menyasszony az Ecseri lakodalmasban. Így 
minden alkalommal eszükbe jut, amikor 
próbálják vagy előadják a darabot. 

A helyi önkormányzattal nagyon jó a 
szlovák önkormányzat kapcsolata, s a he-
lyi vezetés igen sokat segít, ami az erkölcsi 
mellett minden évben anyagi támogatást 
is jelent, amivel jelentősen hozzájárul mű-
ködésük fenntartásához. Egyebek mellett 
minden néptánccsoport a próbájához in-
gyen kapja a művelődési ház helyiségeit té-
len – nyáron, a Tájház rendben tartásában 
az EKO Kft . folyamatosan segítséget nyújt. 

Dr. Király Katalin, a Magyarországi Szlo-
vákok Kulturális Intézetének igazgatója úgy 
fogalmazott, hogy Ecser a magyarországi 
szlovákság pillére és büszkeségként tekint 
rá. Ez az elismerés rendkívüli örömmel tölti 
el a helyi szlovák önkormányzat vezetőjét, 
akinek szívügye ennek a kultúrának megőr-
zése és átadása a fi atal korosztály számára. 
Gyerekkorában hagyományos, több gene-
rációs családban nőtt fel, ahol még a déd-
szülőkkel is együtt laktak és ő ott tanult bele 
ebbe a hagyományba, ami generációról ge-
nerációra örökítődött. A hazai szlovákságot 
illetően pedig hivatalosan is Ecser a Pest 
környéki régiónak a központja, ahová tar-
tozik a főváros XVI. és XVII. kerülete, Kis-

ljl ttt i ddd kkii é t kkkkkkkkii kk t tő éééé hh t
A menyasszonyi fejdísz felhelyezésének utolsó pillanatai 

Aszódi Csaba András
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tarcsa, Nagytarcsa, Isaszeg, Dabasári, tehát 
sok-sok település, és az ecseriek igyekeznek 
ezt a közösséget összefogni, ami pedig csak 
lelkiismeretes, kitartó munkával lehetséges. 

Dr. Bereczki Ibolyát, a Tájházszövetség 
elnökét nagyon jó érzéssel töltötte el, hogy 
ezen a jeles napon az eredeti koreográfi á-
ban láthatta az Ecseri lakodalmast. S mint 
mondotta, kicsit maga is visszarepült az 
időben, amikor néprajzos palánta egyetemi 
hallgatóként Tiszakürtön egy lakodalmat 
dokumentált végig a tanáraival, kollégáival 
együtt. Ez az esemény még 1978-ban volt, 
amikor még csak fekete-fehér fényképfel-
vételek készülhettek róla. Ma pedig már 
minden technikai lehetőségünk adott, hogy 
megőrizzék színesben, mozgóképen is ezt a 
gyönyörű hagyományt, amit szerencsére 
sikerült nemcsak megőrizni, de a fi atalok 
részére átörökíteni is. Nagyon jó érzés volt 
látni az arcokat, a különböző generációkat 
együtt táncolni és együtt újra élni ezt a tra-
díciót. 

Ecseren nagyon komolyan veszik a nép-
tánchagyományt, aminek több évtized-
re visszanyúló hagyománya van, s Rábai 
Miklós nevét 
nem lehet 
kihagyni a 
történetből 
c s a k ú g y , 
mint mind-
azt, amit is-
mertetőjében 
f e l i d é z e t t 
Aszódi Csaba 
András. Az is 
nagyon nagy élmény volt a Tájházszövetség 
elnöke számára, hogy amikor ráismertek 
arra, hogy fölvették és rögzítették az ő ha-
gyományukat az 1940-es években s az szín-
padra került és magyarra fordították, akkor 
valami egészen más született. Az ecseriek 
pedig sikeresen visszafordultak a gyökerek-
hez, s ebből a gyökérből nemcsak palánta 
lett, hanem virágzó növény és csokor is. 
Anélkül pedig, hogy a táncosok között ne 
látnánk tizenéves fi atalokat is, nem lehet-
ne ezt az egészet csinálni. Tehát onnantól 
kezdve, hogy már az óvodában, meg oda-
haza is, a hagyomány újra elevenné válik, 
belenő a hagyományba az egyén. Mellette 
persze XXI. századi modern ember is – de 
a kettő nagyon jó szimbiózisba tud egymás-
sal kerülni. S ez a kettő így a továbbvitel-
nek a lehetősége és egyben garanciája is. S 
a fi atal felnőttek, akik saját életükként és 
élményként élik meg ezt, ami ezen a napon 
is így történt Ecseren, nagy valószínűséggel 
tovább fogják mindezt adni a saját gyerme-

keiknek. 
M i n d e z 

pedig vala-
milyen mó-
don a helyi 
ecseri vezetés 
sikere is. Eh-
hez kell egy 
k ö z ö s s é g , 
kell egy ko-
vász ember 
vagy több is 
akár, aki megtalálja a hangot azokkal, akik 
ebben partnerek lehetnek és ezzel közös-
séget teremt. Mind a helyi önkormányzat, 
mind pedig a szlovák önkormányzat szá-
mára fontos az, hogy ez a produkció ne 
egy archívumban megmaradó dolog legyen 
csupán. Ez napjainkban más szlovák nem-
zetiségi településeken is hasonló módon 
jelenik meg, ott is, ahol egyébként nem volt 
egy olyan kiinduló pont, mint itt az Ecse-
ri lakodalmas. Országszerte azt látja, hogy 
azokon a helyeken, ahol a két világháború 
között a Gyöngyösbokréta mozgalom ki-
serkent és megerősödött, ott a generációk 
át tudták lépni a 40 év szocializmust. Még 
azokon a helyeken is, ahol a hagyományt 
igyekeztek kiirtani az emberek életéből. 
Ahol megvolt a hagyomány értékelése a két 
világháború közötti, de a már azt megelőző 
időszakban is, ott könnyebb volt most újra 
erőt adni neki. 

Dr. Király Katalin, a Magyarországi Szlo-
vákok Kulturális Intézetének igazgatója 
elmondta, hogy országos szinten 70 tájház 
regisztrált a szövetségnél, hogy ezen a két 
napon, a Tájházak Napja rendezvényen sze-
retnék megnyitni a kapuikat és szeretnék 
a közösséget újra befogadni a Tájházba. 
Ecseren pedig különösen szereti, hogy itt 
egy élő Tájház van. Így nemcsak egy nép-
rajzi gyűjteménnyel várják az ide látogató-
kat, nem egy egyszerű múzeummal, hanem 
itt vannak mindig a fi atalok is, akik mindig 
valamilyen programot is próbálnak kötni a 
rendezvényekhez. Emellett ők is részt vesz-
nek a Tájház takarításában, ők gondozzák 
a viseleteket, a textileket mossák, karban 
tartják. Mindemellett ők hozzák be a fi a-
talokat is, hiszen rengeteg óvodás program 
zajlik a Tájház udvarán s az iskolásoknak is 
rendszeresen vannak itt programjaik. 

Emellett például e rendezvény alkal-
mával megtanítják az érdeklődőknek azt 
is, hogyan kell elkészíteni a Halicskát az 
örömkalácshoz vagy hogyan helyezik föl a 
fejdíszt az újasszony-viselethez, milyen fo-
nások vannak, hogyan készítették valami-
kor a lányok hajviseletét, meg egyáltalán a 

lányoknak hogyan kell magukra ölteniük 
ezt a gazdag viseletet. 

Az Ecseren folyó hagyományőrző mun-
kát illetően pedig elfogultnak érzi magát a 
kulturális intézet igazgatója, hiszen az első 
alkalommal, amikor a faluba érkezett, az 
akkori idősekkel még szlovákul tudott be-
szélgetni. A nyelvet Katalin egyébként ott-
honról, szülei révén ismeri, de emellett az 
iskolában is tanulta. S ezek az ecseri idős 
emberek ültették el benne a hitet, hogy ide 
érdemes még visszajönnie, mert itt még 
talál kincseket. S mikor a néptáncegyüttes 
60 éves volt, az ünnepségen Novák Ferenc 
koreográfus ült mellette, akinek Kelemen 
Laci bácsi, tanító úr foglalt helyet a má-
sik oldalán, aki szintén szerepet vállalt az 
Ecseri lakodalmasban. Ekkor Laci bácsi azt 
mondta, hogy nem az a baj, hogy kevesen 
táncolják a lakodalmast, hanem az, hogy 
egyre kevesebben beszélik a szlovák nyel-
vet. S most Laci bácsi nagyon boldog len-
ne, ha itt lehetne s láthatná, hogy az ifj úság, 
identitásán keresztül milyen szépen őrzi a 
hagyományait és a szlovákságtudatát. Ezért 
Ecser egy nagyszerű példa, s mindig ezt 
hozza fel, hogy noha 100 éve betiltották a 
nyelvoktatást, magyar tanárokat és magyar 
papokat küldtek a templomokba – ennek 
ellenére ez a közösség szlovák identitással 
tud a mai napig élni. 

A most előadott táncban új főszereplője 
volt a darabnak a mindössze 14 éves Gébele 
Panna személyében. Számára ez a lehetőség 
igazi megtiszteltetés volt, annál is inkább, 
mivel - ahogy az faluszerte köztudott – 
mindig a legszebb ecseri lányokat válasz-
tották csak menyasszonynak. Az elmúlt pár 
hétben na-
gyon sokat 
készültek a 
f e l l é p é s r e , 
heti több 
p r ó b á j u k 
is volt, ami 
l é nye ge s e n 
több, mint 
előtte. De 
Panna véle-
ménye sze-
rint megérte 
ez a sok munka, mert meghozta a gyümöl-
csét. Számára egyébként nagyon fontos az 
ecseri hagyomány, mert a dédnagymamája 
főszereplője volt ennek a hagyományőrző 
folyamatnak és nagyon fontos számára, 
hogy tovább vigyék, amit akkor ők megal-
kottak. S ha egyszer majd neki is lesz saját 
családja, ő is szeretné továbbörökíteni ezt a 
tradíciót.

éléll éémény v lllolt a TáTáTá hhhjhjhááázázszszööööve
Dr. Bereczki Ibolya

Dr. Király Katalin

kaka meme tttrtrt mmegeghhhhhhhhhhhoho tttttztztaa a
Gébele Panna
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Hagyománnyá érhet az ecseri 
Vegánfesztivál
Igencsak mozgalmasra sikeredett az április 
22-23-i hétvége Ecseren. Amellett ugyanis, 
hogy ekkor tartották az országos Tájházak 
napja rendezvény megnyitóját a Tájházban, 
szintén ezen a helyen és ezen a hétvégén 
került első ízben megrendezésre a Vegán és 
vegetáriánus ételek főzőversenye. 

A rendezvény elindítását – a polgármes-
ter ötletére – a böllérversenyen induló csa-
patok közös elhatározása előzte meg. Janu-
árban egy egyezetető során választották ki 
az időpontot és a helyszínt is. A szervezés-
ben az önkormányzat, az EKO Kft . mellett 
a Szabadtűzi Lovagrend is jelentősen kivet-
te a részét. A tudásukat első alkalommal 
megméretni szándékozó csapatok igazán 
egyéni, ritkán látható-kóstolható ételeket 
készítettek, amihez segítségül hívták a régi 
hagyományos helyi szlovák ételek receptjeit 
és fogásait is. A verseny híre azonban már-
is túljutott Ecser határain is, így érkeztek 
résztvevők Kapuvárról és Hódmezővásár-
helyről is. 

Az úttörő kezdeményezés egyik szerve-
zője Kun Attila, az EKO Kft . ügyvezetője 
volt, aki elmondta, hogy a rendezvénnyel 
szeretnének hagyományt teremteni. S noha 
az idei az első rendezvény, ám azt szeretnék 
elérni, hogy az évről évre megrendezésre 
kerüljön és remélhetőleg egyre nagyobb 
sikerrel. 

A hazai közönség azonban nem nagyon 
szereti a vegán kosztokat, és az ilyen módon 
való sütés-főzés szabályai igen szigorúak. 
Ezért végül is olyan feltételekkel került ki-
írásra a verseny, hogy vegán és vegetáriánus 
ételek főzőversenye – a halat kivéve. 

A két főzésmód közül lényegesen szi-
gorúbb a vegán, ugyanis nem használható 
hozzá se tojás, se hal, se tejföl, se sajt – tehát 
ez egy sokkal jobban körülhatárolt szabá-
lyoknak megfelelő étkezési forma. S jólle-

het a vegetáriánus sem ehet húst, azonban 
halat igen. 

A kiírás fogadtatása pedig eléggé kedvező 
volt a faluban, s ahhoz képest, hogy ez volt 

az első ilyen jellegű rendez-
vény, nyolc csapat jelezte 
részvételi szándékát, ami 
kedvezőnek mondható. A 
jövőt illetően pedig remél-
hetőleg egyre inkább elter-
jed majd a híre és egyre töb-
ben fognak majd eljönni is. 

A Böllérfesztivál idején 
Ecseren megjelenő önkén-
tes állatvédőknek felaján-
lották a szervezők, hogy 
egy sátrat a rendelkezésük-

re bocsátanak padokkal és felszereléssel 

együtt, hogy mutassák meg, milyen fi nom 
vegetáriánus vagy vegán ételeket tudnak 
készíteni, ám akkor nem kívántak élni a 
felajánlással. Ezzel egyúttal lehetőségük 
nyílt volna azon ételek népszerűsítésére is, 
amelyek nem állati eredetűek. Ezt a próbál-
kozást az áprilisi főzőverseny alkalmával is 
megkísérelték a rendezők, és Lovassi József 
megkereste őket, hogy jöjjenek, szeretettel 
várják őket – mindezek ellenére azonban 
nem jöttek el. 

Ami pedig a jövőt illeti, remélhetőleg 
Ecsernek két fesztiválja lesz az élelmiszerek 
terén. A kezdeményezés tehát most útjára 
indult és remélhetőleg évről évre mindkét 
fesztivál megrendezésre kerül majd – re-
mélhetőleg mind nagyobb és nagyobb rész-
vétel és látogatottság mellett   

h
Az EKO kft. csapata

Hangulatos kóstolgatás a Gászler-sátor előtt

Finomság készül, 
titkos recept sze-
rint
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Összefogással településünk tisztaságáért

2023. május 6-án, szombaton tartott Ecser Nagyközség Önkor-
mányzata tavaszi szemétszedést. Reggel gyülekeztek az ecseri 
lakosok, civil szervezeti tagok, önkormányzati dolgozók a sport-
pályán, ahol Gál Zsolt polgármester köszöntötte őket. Rövid 
megbeszélés után kiosztásra kerültek a területek, hogy a 4-6 
fős csapatok a település mely részeit takarítsák meg. Elsődleges 

szempont a lakott részek megtisztítása volt, de a bejövő utak és 
a Merzse felé vezető dűlő is belekerült a listába. Közel 40 fő vett 
részt idén is a szemétszedésen annak ellenére, hogy több más 
program is zajlott Ecseren egyidőben. Az összegyűjtött zsákokat 
az EKO Kft . dolgozói szállították el az utcákból. Köszönet érte és 
köszönet az önkéntes munkájáért mindenkinek!

Kiránduláson az ecseri nyugdíjasok
Az Ecseri Nyugdíjas Klub tagjai 2023. május 3-án 
Székesfehérvárra látogattak. Megnézték a Bory-várat, 
amelyet Bory Jenő (1879-1959) szobrászművész és 
építészmérnök, a Képzőművészeti Főiskola szobrász 
és a Műszaki Egyetem építész tanára épített, saját ter-
vei és fantáziája alapján 40 nyáron keresztül, emléket 
emelve a hitvesi szeretetnek és művészi álmainak.

Székesfehérvár után Nádasdladányba utaztak, 
ahol felkeresték a Nádasdy kastélyt. Ez a kastély 
egyedülálló hazánkban, hiszen új, historizáló angol, 
Tudor stílusban épült a Nádasdy Ferenc (1842–1907) 
és felesége, gróf Zichy Ilona (1849–1873) meg-
bízásából dolgozó Linzbauer István tervei alapján 
1873 és 1876 között.

20232323 áj 6 áá b t
Polgármesteri eligazítás

Szilágyi Szilvia, Szabó-Gedei Klaudia és Kozma Barbara 
szemétszedés közben

Székesfehérváron éppen a nevezetes Bory-várat tekintik meg a nyugdíjasok 

Gál Zsolt és Barta Zoltán a vasútállomáson gyűtjtötte a 
szemetet
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Az esős idő ellenére is sikeres volt az idei majális
Az idei majális a május 12-14-i hétvégén 
került megrendezésre Ecseren. A szer-
vezést illetőn Gál Zsolt polgármester el-
mondta, hogy ez alkalommal elsősorban 
az időjárás jelentette a legnagyobb problé-
mát, és a hűvös, esős front jókora fejtörést 
okozott a szervezőknek. 

Évek óta az Ecseri Önkéntes Tűzoltó-
egyesült segítségével közösen próbálják 
összeállítani a programokat. S az elmúlt 
évek során most fordult elő először olyan, 
hogy a fellépőt le kellett mondani – az idő-
járás szeszélye folytán. Szerencsére azon-
ban annyit sikerült elérni, hogy a lemon-
dott műsor átkerüljön a következő napra. 
Így a lakosok nem maradtak ki belőle, csu-
pán péntek helyett szombaton tudták azt 
megnézni. 

A menetrend egyébként már a megszo-
kott rend szerint zajlott. A főzőversenyre 
egyre több csapat nevezett be, így a prog-
rammal már egyre nagyobb és nagyobb 
részét foglalja le a focipályának és környe-
zetének. S igen örvendetes volt látni, hogy 
a zord idő ellenére sokan jöttek ki látoga-
tók is. 

Ezzel párhuzamosan a művelődési ház 
szervezésében folyamatosan zajlottak az 
egyéb programok is. A korábbi évekhez 
hasonlóan idén is felléptek a különböző 
ecseri csoportok, majd pedig éjszakába 
nyúlóan következett a zenekarok előadása. 

Egy-egy ilyen esemény után pedig min-
dig nagyon jó visszajelzések érkeznek 
az önkormányzathoz. A polgármester 
nagyon reméli, hogy ebben az évben is 
sikerült mindenkinek a kedvébe járni a 
rendezvénnyel. S ennek előjelei voltak ta-
pasztalhatók mindenfelé, hiszen sportpá-
lya-szerte vidám tekintetek és mosolygós 
arcok voltak láthatóak – s ezt még a felhős 
égbolt sem tudta elvenni! Azt pedig külön 
öröm volt látni, hogy bármerre járt, az 
emberek mindenhol szívesen álltak meg a 
polgármesterrel beszélgetni. 

Gál Zsolt elmondta, hogy ilyen alkal-
makkal lehetőség nyílik kötetlen beszél-
getésekre, hiszen a mindennapokban az 
emberek kevésbé keresik fel őt a problémá-
ikkal. Ezért csakúgy, mint a majálison, úgy 
valamennyi egyéb önkormányzati rendez-
vényen ott van, ahol mindig el tudják neki 
mondani azokat a kérdéseket, problémá-
kat, amiikre megoldást várnak. S mindezt 
kötetlenül tudják megbeszélni, hogy mire 
számíthatnak közösen.  Nagyon sok olyan 
kérdés vetődik fel ilyen alkalmakkor, ami-
kor rá tudják irányítani a fi gyelmet olyan 

dolgokra, ami számukra fontos. De az is 
előfordul, hogy bizonyos ügyek már folya-
matban vannak, ám az emberek még nem 
tudnak róla, mert néha az esetek hosszú 
tervezést, előkészítést igényelnek. Ami-
ket viszont az emberek nem biztos, hogy 
minden esetben látnak. A rendezvények 
alkalmával azonban a polgármester el tud-
ja mondani, hogy egy adott ügy hol tart s 
remélhetőleg megnyugtató választ is tud 
adni az érdeklődésre. 

Szólt Gál Zsolt arról, hogy elkezdhették 
a focipályának az új területvásárlását, amit 
nemsokára körbe is fognak keríteni. Utat 
is fognak építeni, ami kitereli az Ady End-
re utcáról a teherautóforgalmat. A polgár-
mester reményei szerint pedig hamarosan 
elkezdődhet azoknak a gyalogátkelőhe-
lyeknek az építése is, amikkel kapcsolatban 
már több éve küszködik az önkormányzat 
a KÖZÚT-tal, illetve a tervezőkkel. Most 
viszont úgy tűnik már, hogy megkapják az 
engedélyt, s ezeket a beruházásokat is már 
ebből a bevételből tudják fi nanszírozni. 
Mindezekről a fejleményekről a polgár-
mester igyekszik tájékoztatni a lakosokat, 
s a személyes beszélgetések során sokkal 
jobban el tudja mindezt mondani a lako-
soknak, mint ha egy újságcikkben olvas-
nák. S nagyon reméli, hogy mindenki érti 
és megérti azt is, hogy mi miatt vannak a 
várakozások és késlekedések. 

A helyi munkalehetőségeket illetően 
Gál Zsolt már egyeztetett a JYSK és a Lidl 
vezetőivel. Több új cég is megjelent, s csak 
azért esik több szó erről a kettőről, mert 
ők a legnagyobbak. De szerencsére a ki-
sebbeknél is dolgoznak ecseriek és nagyon 

Gál Zsolt gratulál a legvidámabb csapat 
legvidámabb versenyzőjének

A tűzoltók szirénázó Trabantjára sok 
gyermek volt kívácsi, pattant bele egy körre

A keresőkutyák bemutatója nagy sikert ara-
tott 

A honvédelmi sátor fegyverbemutatóján ter-
mészetesen a fi úk érdeklődtek inkább

Ez az őrület, ez a Mánia! Az Ecseri Majális egyik fénypontja volt a Mobilmánia együttes kon-
certje. Igazi, nagy, élő koncert, hatalmas tömeg előtt. Fantasztikus hangulat, eredeti rockzene. 
Profi előadók, szuper hang és látvány. A koncert előtt sokan mondták, hogy nem ismerik a 
zenekart. De most már tudjátok, kik ők!
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széles a munkalehetőség paletta. S jóllehet 
főként raktározásról van szó, ám nemcsak 
erre, hanem magasan képzett feladatokra 
is keresnek embereket pénzügyi, gépészeti, 
forgalomirányítási és vállalatirányítási te-

rületen is. Ezek a lehetőségek pedig mind 
magasan képzett szakembereket várnak. 
Így egyre több lesz a munkalehetőség és 
Gál Zsolt bízik benne, hogy mindezeket 
a folyamatokat a helyi lakosok is látják 
és tapasztalják. Az új cégekkel egyébként 
nagyon jó a település kapcsolata, amit az 
is mutat, hogy a Laky Ilonka Általános Is-
kola jelentős mennyiségű asztalt és széket 

kapott már a JYSK-től. S e jó kapcsolat 
erősítéseként a polgármester folyama-
tos kapcsolatot tart fenn velük s igyek-
szik őket bevonni a településen folyó 
különböző munkákba, feladatokba. Így 

kis mértékben ugyan, de már elkezdték 
a helyi civil szervezetek támogatását is, 
s Gál Zsolt nagyon bízik benne, hogy a 
későbbiekben ez is bővülni fog. Emel-
lett az önkormányzatnak vannak továb-
bi elképzelései is, amikbe szintén igyek-
szik bevonni a cégeket – s bízik benne, 
hogy azokban is támogatóak lesznek. 

Természetes, hogy a kapcsolatot még 

sokkal szorosabbra kell majd fűzni ve-
lük, amire pedig ők is nyitottak. A hó-
nap elején is voltak náluk egyeztetni 
a Merzse-mocsár ügyében Horváth 
Tamással, a XVII. kerület polgármes-
terével és dr. Bakos András alpolgár-
mesterrel. Szerencsére teljes mértékben 
nyitottak voltak azokra a kérésekre, 
melyeket a zöldek, a környezetvédők és 
a vízügyi szakemberek javasoltak. Te-
hát ezen a területen is elkezdődött egy 
együttműködés, és Gál Zsolt polgár-
mester reményét fejezte ki, hogy kultu-
rális területen is szorosabb lesz majd az 
együttműködés. 

A szintén a szomszédban működő Fe-
rihegyi Repültéren működő Budapest 
Airport-nak a közelmúltban új vezetője 
lett, akivel idáig még nem volt lehető-
sége személyesen beszélni. A repülőtér 
sajátos helyet foglal el Ecsert illetően, 
hiszen ez a legnagyobb szomszédos 
vállalkozás. Nagyon kicsi részt foglal 
el Ecser területén. Talán némileg sze-
rencsésnek mondható, hogy a kifutó-
pályával párhuzamosan helyezkedik el 
Ecser, így a zajterhelés és a károsanyag 
kibocsátás is kevésbé jelentős. Azonban 
a polgármester úgy értékelte, hogy a re-
pülőtérrel is jó a kapcsolatuk. s minden 
felmerülő kérdésben rendszeresen tár-
gyalnak. Emellett ők is nyújtottak már 
támogatást a falunak, például az iskola 
számítógépparkjának felújításában. 

kk l bb kkkk ll jdjdd fű i
A kicsinyek körhintája is népszerű volt

A legvidámabb csapat díját a KosztaSped nyerte

üüüüüürürüllllllllllllellelettttttteten iiis EEEz kkkek a llll hhheh tetőőőőséééééééééééégégé kkkekekek p dddediig m

A Zöld Koszorú Táncegyüttes 
nagysikerű előadásának  pillanata

jjjjjj
Kovács 
Hajnalka az 
ÖTE fi nom 
babgulyását 
porciózza

A nyugdíjasok sem maradtak ki a táncból
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Sikeresen pályáztak tűzoltóink
Az Ecseri Önkéntes Tűzoltó Egyesület pá-
lyázatot adott be a Nemzeti Együttműkö-
dési Alap Támogatási Program keretében. 

A pályázat sikeres volt, a megnyert ösz-
szeg: 3.200.000 Ft.

Tűzkárok felszámolása érdekében vásá-
rolt eszközök:

300-350 literes hegesztett polipropilén 
víztartály,

Leo XJWm 90/46 szivattyú,
LEO PS-04A áramláskapcsoló
Kraft ech feszültségátalakító inverter 

napelem rendszerekhez és autóba 12-
220V 2500W KT/INV-2500X,

Tömlőkapocs D-25 – 1 col, hosszú, storz 
kapocs 1 colos – 4db,

1 col – D-25 alaktartó tömlő, 12 bar – 30 
méteres tekercs,

BW GasAlertMicroClip XL gázérzékelő
FLIR K1 Hőkamera.
Továbbá vásároltak 5 db porlabdát, 1 

tűzoltó takarót, 1 CO oltót.
A porlabda egy speciális, porral műkö-

dő labda, amit be kell dobni a tűztérbe, 
majd ha eléri a megfelelő hőmérsékletet, 
felrobbanva nagy mennyiségű port terít 
szét, ezzel eloltva vagy csökkentve a tüzet. 
A takaró pedig, ahogy a neve is sugallja, 
betakarja a tüzet. Bármilyen égő felületre 
rá lehet helyezni, akár gépjármű tűznél is 
használható.

Egyéb károkhoz, műszaki mentésekhez 

vett eszközök:
Force balta – Mentőfelszerelés,
HUSQVARNA 525PT5S magassági ág-

nyeső,
HUSQVARNA 365 X-TORQ modern, 

erős benzines motorfűrész.
Az Egyesület hálásan köszöni a Nemzeti 

Együttműködési Alapnak a lehetőséget!
A NEA programon túl köszönik min-

den helyi lakos és vállalkozás kisebb-na-
gyobb támogatását.

Az ilyen pályázatok és az Önök támoga-
tása nélkül sokkal nehezebb lenne a mű-
ködésük.

Méhész Pál
ÖTE elnök

Remekül működik a Nyugdíjasklub szerda délutáni 
klubdélutánja - társasjátékokkal, kártyapartikkal, za-
jos csevegéssel. A klubdélutánoknak a Rábai Miklós 
Művelődési Ház ad otthont.

Nyugdíjasaink klubdélutánja Szép kert, tiszta környezet 
– Pályázati felhívás
Keressük a szép udvarokat, 
kerteket. Ecser Nagyközség 
Önkormányzatának Képvise-
lő-testülete Ecser kulturált te-
lepülési környezetének fejlesz-
tése céljából pályázatot hirdet. 
A pályázat célja a zöldfelületek 
fejlesztése, gondozása, fák tele-
pítése, a rendezett udvarok 
megteremtése, az ebben élenjá-
ró családok és cégek elismeré-
se. A pályázat végső célja a la-
kosok motiválása 
lakókörnyezetük ápoltabbá té-
tele érdekében.

A pályázaton indulhat min-
den magánszemély és vállalko-
zás. Várjuk azok jelentkezését, 
akik sokat foglalkoznak kert-
jük gondozásával, szeretnek 
kertészkedni.

A pályázóknak 2023. június 
15-én 15. óráig kell részvételü-
ket jelezni a Polgármesteri Hi-
vatalban. (2233 Ecser, Széche-
nyi u. 1., Telefon: 

06-29/335-161, E-mail: polgar-
mesterihivatal@ecser.hu

A jelentkezők ingatlanját 2 
tagú szakmai munkacsoport 
minősíti.

A szakmai munkacsoport 
tagjai:

- az ingatlan fekvése szerint 
illetékes önkormányzati képvi-
selő,

- a polgármester által felkért 
szakemberek

Az elismerés formája az Ön-
kormányzat arculatának meg-
felelő, az épület külső falára 
szerelhető tábla, valamint vá-
sárlási utalvány. A tábla ado-
mányozásáról a munkacsoport 
véleménye alapján a polgár-
mester dönt.

Az elbírálás határideje: 2023. 
augusztus 20.

Várjuk jelentkezésüket!
Ecser Nagyközség Önkor-

mányzatának Képviselő-tes-
tülete
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A Cserfa következő, 2023. 06. 
száma június 23-án jelenik meg. 
Nyomdába adás: június 16.  
Lapzárta: június 12.
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Honlap: 
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Tilos az avar és a kerti 
hulladék égetése!
Ecser Önkormányzatának a köztisztaság-
ról, a hulladékkezelésről, a hulladékok 
szelektív gyűjtéséről és a környezetvéde-
lemről szóló 17/2005. (X.14.) rendelete 
értelmében május elsejétől szeptember 
30-áig tilos az avar és a kerti hulladék 
nyílt téri égetése. Hétvége lévén ez a tiltás 
április 29-én lépett idén hatályba.
Vegyük igénybe az alternatív lehetősége-
ket!

Avart és kerti hulladékot elsősorban 
hasznosítani szükséges, komposztálással. 
Javasoljuk még, hogy használják a zöld-
hulladék szállítást, amely legközelebb 
2023. május 9-én, kedden lesz.

Szabad-e grillezni?
Helyben gyakran hangzik a kérdés, 

hogy bográcsolni, sütögetni a kertben 
szabad-e? Igen szabad, ha kellő körülte-
kintéssel tesszük.

Hogyan lehetünk körültekintőek?
A szabadban tüzet gyújtani, tüzelő be-

rendezést használni csak úgy lehet, hogy 
az a környezetére tűz- vagy robbanásve-
szélyt ne jelentsen.

Szabadban tüzet és üzemeltetett tüzelő 
berendezést őrizetlenül hagyni nem sza-
bad, s veszély esetén, vagy ha arra szük-
ség nincs, a tüzet azonnal el kell oltani.

A tüzelés és a tüzelőberendezés hasz-
nálatának helyszínén olyan eszközöket és 
felszereléseket kell készenlétben tartani, 
amelyekkel a tűz terjedése megakadá-
lyozható, illetőleg a tűz eloltható.

Mi a teendő, ha a zöldhulladék szállí-
tás engedélyezett mértékénél, fél köbmé-
ternél több nyesedékem, ágam van, és az 
méreténél fogva nem fér be a zsákokba?

Ilyen esetben a hulladék tulajdonosá-

nak kell gondoskodnia az elszállításról, 
például konténer rendelésével.

Kitől várhatunk segítséget, ha szabály-
szegést tapasztalunk?

Ha belterületen égetnek, akkor értesít-
sék a Polgármesteri Hivatalt annak nyit-
vatartási idejében. A hivatal nyitvatartási 
idején kívül a rendőrség segítségében bíz-
hatunk. Az ingyenesen hívható 107, vagy 
112 telefonszámon haladéktalanul hívjuk 
őket. A későbbi, másnapi bejelentés már 
nem sokat ér, mert ilyen ügyekben a tet-
tenérés a célravezető. (Esetleg a videófel-
vétel, fényképfelvétel, tanúvallomás lehet 
még segítség.) Közösségi oldalra feltett 
poszt pedig egyáltalán nem alkalmas a kí-
vánt joghatás elérésére.

Ecser Nagyközség Önkormányzatá-
nak 1/2013. (I. 30.) számú, a közösségi 
együttélés alapvető szabályairól, valamint 
ezek elmulasztásának jogkövetkezmé-
nyeiről szóló rendelete 8. szakasza szerint 
a közösségi együttélés alapvető szabályait 
elmulasztó magatartást követ el, aki:

(18.) az avar és kerti hulladék nyílt 
téren történő égetését nem a 17/2005. 
(X.14.) önkormányzati rendelet 25. §, 26. 
§, 27.§-ban foglaltak szerint végzi.

A közösségi együttélés alapvető szabá-
lyait elmulasztó magatartás elkövetőjével 
szemben 5.000-Ft-tól 50.000-Ft-ig terje-
dő helyszíni bírság, illetve 5.000-Ft-tól 
150.000-Ft-ig terjedő közigazgatási bír-
ság szabható ki.

Mi a helyzet a külterületeken?
Külterületen égetni csak a Katasztrófa-

védelem engedélyével lehet.
Kérjük szíves együttműködésüket!

Ecseri Polgármesteri Hivatal

Búzaszentelés a templomban
A búzaszentelés (latinul lita-
niae maiores) a határ, a búza- 
és gabonaföldek megáldásának 
szertartása a keresztény liturgi-
ában. A vetés megáldásáért, a 
jó termésért és a természeti 
csapások elhárításáért könyö-
rögnek ilyenkor a hívek. Az 
ecseri templomban Dr. Csiba 
Tibor esperes a 2023. április 
23-i, vasárnapi mise keretében 
szentelte meg a búzát. A szen-
telt búza régóta megbecsült 
népi szentelmény.
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A Laky Ilon-
ka Általános 
Iskola 8. év-
folyamos ta-
nulói az ASA 
É p í t ő i p a r i 
Kft . jóvoltá-
ból cserjéket 
ültettek az 
oldalsó kerí-
tés mellé. Kö-
szönik szé-
pen az ASA 
Kft . támo-
gatását. Sze-
retnék még 
szebbé, még 
zöldebbé ten-
ni az iskolai 
környezetet. 
A diákok a 
növényeket 
az EKO Kft . 
segítségével 
ültették el.

Fenntarthatósági nap volt az iskolában április 25-én. 
Az alsó tagozatos diákok kertészkedtek, virágot ültet-
tek, a felsősök különböző projektfeladatokat kaptak: 
hulladékból készítsenek viselhető ruhát, tervezzenek 
kísérletet, alkossák meg az osztály kabalaállatát.

Földközelben emlékeztek meg a Cserfa Kuckó Óvoda kicsi-
nyei és szüleik, az óvodapedagógusok kíséretében a Föld Nap-
járól. Már ők is tudják: a földet nem apáinktól örököltük, ha-
nem unokáinktól kaptuk kölcsön. Vigyáznak is a természetre.
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